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DATUM  20 april 2015 

AGENDAPUNT  24 

ONDERWERP  Uitwerking Kerntakendiscussie, Subsidiebeleid 

POTREFEUILLEHOUDER  C. van de Pol        

PROGRAMMA / 

BELEIDSVELD 

 Sport, recreatie en sportaccommodaties; Kunst, cultuur en ontwikkeling. 

Jeugd (0-23 jaar) 

ZAAKNUMMER  ZK15000401 

INLEIDING  Het subsidiebeleid maakt onderdeel uit van de kerntakendiscussie.  

De doelstellingen van het subsidiebeleid zijn: 

 Het bevorderen van de leefbaarheid in kleine kernen; 

 Het stimuleren van eigen initiatieven van vrijwilligersorganisaties, en 

 Het bevorderen van actieve deelname aan activiteiten.  

Om dit beleid uit te kunnen voeren bouwt, onderhoudt, beheert en exploiteert de 

gemeente accommodaties die een zo breed mogelijk publiek faciliteren. Soms ook vindt 

medefinanciering plaats van accommodaties die eigendom zijn van verenigingen. 

Het onderliggende beleid is vastgelegd in het accommodatiebeleid. Ook dit beleid is 

nadrukkelijk onderdeel van de kerntakendiscussie. Omtrent het accommodatiebeleid vindt 

separate advisering plaats.   

Dit voorstel heeft betrekking op de welzijnssubsidies met uitzondering van de bibliotheek, 

de peuterspeelzalen en de muzieklesgeldbijdrageregeling.  

Het totaalbudget voor deze subsidies betreft in 2015 circa € 450.000, waarvan € 90.000 voor 
sport.  

KADER  De Algemene Subsidieverordening Koggenland 2014, Beleidsregels subsidieverstrekking 

2012, Nota SUBSIDIEBELEID 2012 – 2016 en de Nota Accommodatiebeleid. 

VOORSTEL  Voorgestelde maatregelen: 
1. Nog slechts lokale organisaties subsidiëren en geen regionale en/of landelijke   
    organisaties, tenzij daar op regionaal of landelijk niveau afspraken over bestaan. 
2. Activiteiten/subsidies ten behoeve van de jeugd buiten deze bezuinigingsronde laten. 

3. Activiteiten/subsidies met betrekking tot de gemeentelijke preventieve taak op het   

    gezondheidsterrein en activiteiten die organisaties ontplooien die algemeen nuttig,   

    gewenst of nodig kunnen zijn voor alle inwoners  -niemand uitgesloten-, buiten deze  

    bezuinigingsronde houden.  
4. Activiteiten die slechts één of enkele dagen per jaar plaatsvinden niet langer subsidiëren 
5. Waarderingssubsidies afschaffen. 
6. Het budget ten behoeve van subsidieverlening voor breedtesport stopzetten. 
7. Incidentele subsidies afschaffen. 
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ONDERBOUWING  Toelichting op de maatregelen: 
Subsidieverlening is voor de gemeente niet verplicht. Zij heeft dus beleidsvrijheid bij het 
verlenen van subsidies en kan daarbij in redelijkheid komen tot wijziging van het 
subsidiebeleid. Hoewel organisaties dat soms wel zo voelen, is subsidieverlening niet 
bedoeld om het voortbestaan van een organisatie voor onbepaalde tijd te garanderen.  
Subsidieverlening vindt altijd plaats als aanvulling op andere inkomsten en kan dus wel 
bijdragen om organisaties mede in stand te houden. 
Subsidieverlening vindt (volgens de subsidieverordening) slechts plaats indien de instelling 
niet zelf in de kosten kan voorzien. In de praktijk wordt daar niet naar gekeken.  
Met betrekking tot de hierboven genoemde punten is het volgende van belang. 
 
Ad 1: Nog slechts lokale organisaties subsidiëren. 
In sommige gevallen bestaan regionale of landelijke afspraken. De gemeente dient die na 
te komen. Deze subsidies kunnen dus niet (direct) worden beëindigd. Punt van aandacht is 
hier de mogelijkheid om na afloop van de huidige contractperiode geen nieuwe afspraak te 
maken.   
 
Ad 2: Niet bezuinigen op de activiteiten ten behoeve van de jeugd. 
In het huidige subsidiebeleid worden jeugd en ouderen bevoordeeld ten opzichte van de 
andere inwoners. Tijdens de werksessies van de raad, is aangegeven dat niet bezuinigd 
dient te worden op subsidieverlening ten behoeve van activiteiten voor de jeugd, maar dat 
verder geen doelgroepenbeleid meer gevoerd dient te worden.  
Subsidieverlening ten behoeve van de jeugd vindt specifiek plaats binnen de beleidsvelden 
jeugd- en jongerenwerk en sport. Voor deze beleidsvelden wordt het subsidiebudget  dus 
niet aangepast. 
Ook binnen het muziekonderwijs vindt subsidiëring plaats voor jeugdleden.  
Het subsidiebudget ten behoeve van het muziekonderwijs (Hafabra) is doorgerekend en het 
budget ten behoeve van de jeugdleden bedraagt € 9.700. Dit bedrag dient ten goede te 
komen aan de jeugd. 
  
Overigens werd er ook tijdens de informatieavond met de sportverenigingen (4 februari) 
voor gepleit om niet te bezuinigingen op de subsidieverlening ten behoeve van de jeugd.  
 
Binnen het beleidsveld sport bedraagt het budget ten behoeve van jeugdleden circa 
€ 49.000 per jaar. Dit komt ten goede aan circa 3.400 leden die jonger zijn dan 18 jaar.  
Op basis van het huidige beleid bestaat er een groot verschil tussen de diverse soorten 
verenigingen. Er is een grote roep vanuit de verenigingen om dat te uniformeren. 
Dit idee vereist nog nadere uitwerking. Deze zal opgepakt worden nadat uw raad 
hieromtrent een standpunt heeft ingenomen. 
 
Met betrekking tot verdeling van dit budget zal nadere advisering plaatsvinden over een 
nieuwe, gelijkmatige, verdeling over de jeugdleden van de diverse soorten verenigingen, 
nadat de uw raad hieromtrent een standpunt heeft ingenomen.  
 
Ad 3 Buiten de bezuiniging laten. 
De gemeente heeft een preventieve taak op het terrein van het lokaal gezondheidsbeleid. 
Bovendien zijn er enkele organisaties die activiteiten ontplooien die algemeen nuttig, 
gewenst of nodig kunnen zijn voor alle inwoners, niemand uitgesloten. Voorgesteld wordt 
deze activiteiten/organisaties  buiten deze bezuinigingsronde te houden.  
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Het gaat dan om de EHBO verenigingen, Zonnebloemverenigingen, preventieve taken in 
het kader van voor- en vroegschoolse educatie, schoolbegeleiding, Help ‘n handje , de 
ouderenbonden en het vrijwilligers- en mantelzorgbeleid. 
 
Ad 4: Géén kortdurende activiteiten meer subsidiëren. 
Sommige activiteiten duren slechts één of enkele dagen per jaar. Dergelijke initiatieven 
zouden kostendekkend moeten zijn, waardoor subsidiëring niet langer op zijn plaats is. 
Voorgesteld wordt daarom deze activiteiten niet langer te subsidiëren.  
Voorbeelden hiervan zijn carnaval, exposities van kunstkringen en de wielerronde.   
 
Ad 5: Afschaffen waarderingssubsidies. 
Het huidig subsidiebeleid kent een grote mate van verscheidenheid aan 
waarderingssubsidies waarbij het voor een belangrijk deel gaan om relatief kleine 
bedragen. Om een beeld te geven; 
*toneelverenigingen € 400,- 
*zangverenigingen/kunstkringen € 350,- 
*historische verenigingen €100,- 
*kermisverenigingen € 250,- 
Sportverenigingen ontvangen naast een bijdrage per lid ook een waarderingssubsidie, 
zoals: 
*ijsclubs € 169,- 
*bridgeverenigingen € 188,- 
*gymnastiekverenigingen € 375,- 
*voetbalverenigingen € 750,- 
De waarderingssubsidie (inclusief deel jeugd) aan de muziekverenigingen is het hoogst, die 
varieert  tussen de  
€ 6.200,- (één vereniging) en € 3.500,-  
 
Overwogen is een ondergrens in te stellen voor subsidieverlening.  
De laagste waarderingssubsidies beëindigen en de hogere ongemoeid laten is echter geen 
optie.  
De hogere bedragen flink verlagen betekent dat er een relatief klein bedrag overblijft.  
Dat strookt weer niet met het beëindigen van subsidies met relatief kleine bedragen.  
Daarom wordt voorgesteld de waarderingssubsidies in zijn totaliteit af te schaffen.  
Het totaalbedrag dat daarmee is gemoeid bedraagt circa € 92.500  (sport € 25.700 en 
overige subsidies € 66.800  
Beëindiging van waarderingssubsidies stelt de organisaties voor een uitdaging, zij zullen 
creatief moeten zijn om op andere wijze inkomsten te generen. Bijna alle organisaties 
ontvangen deze waarderingssubsidie. 
 
Ad 6: Breedtesport. 
Jaarlijks wordt met Sportservice een contract afgesloten in het kader van de breedtesport. 
Sportservice organiseert de Jeugdsportpas, een evenement waar jaarlijks circa 400 kinderen 
aan deelnemen. In dit project kunnen kinderen tegen gereduceerd tarief kennis maken met 
diverse sporten. Het doel daarvan is te ontdekken welke sport het best bij hen past om 
daarna lid te worden van een sportclub.  
Voorgesteld wordt dit budget (€ 15.000) niet langer beschikbaar te stellen. 
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Nadat de raad de principiële keuzes heeft gemaakt met betrekking tot subsidieverlening 

zal het nieuwe beleid in de loop van 2015 moeten worden beschreven.  

Op grond van jurisprudentie dienen verenigingen minimaal zes maanden vóórdat het 

nieuwe beleid ingaat, op de hoogte te worden gesteld van de wijzigingen. Het beleid kan 

dus niet eerder ingaan dan per 1 januari 2016.   

De voorstellen zoals hierboven beschreven leiden tot een totaalbedrag aan bezuinigingen 

van circa € 120.700 (waarderingssubsidie € 92.500 + breedtesport € 15.000 + € 13.200 
incidentele subsidies).  

 

 

 
Ad 7; Incidentele subsidies. 
Incidentele subsidies worden over het algemeen aangevraagd om nieuwe, kortdurende, 
activiteiten financieel mogelijk te maken. Vanwege het korttijdelijke karakter van deze 
aanvragen wordt voorgesteld deze vorm van subsidieverlening te schrappen. Voor deze 
vorm van subsidieverlening wordt jaarlijks een bedrag van € 13.200 opgenomen in het 
subsidieplafond. 
  

Maatschappelijk effect: 

Verenigingen/organisaties zijn gewend aan subsidieverlening en rekenen er ook op. 

Beëindiging of vermindering van subsidies zal er ongetwijfeld toe leiden dat sommige 

verenigingen zich tekort gedaan voelen. De praktijk in andere gemeenten leert dat het 

risico dat er verenigingen ophouden te bestaan indien subsidieverlening wordt beëindigd 

of vermindert, zeer beperkt is. Het blijkt ook dat verenigingen vaak creatieve oplossingen 

bedenken om meer inkomsten te genereren en er ontstaan vaak slimme 

samenwerkingsverbanden tussen de verenigingen.  

Het is van groot belang goed te communiceren met alle organisaties die momenteel voor 

subsidieverlening in aanmerking komen.  Daarnaast geldt het uitgangspunt dat er sprake is 

van een verantwoorde afbouwperiode vanaf 2017! 

 

Publieke opinie/burgerpanel: 

Tijdens de gesprekken met de verenigingen op 4 en 10 februari is gebleken dat er sprake is 

van solidariteit tussen de verenigingen. Er is een grote roep om zaken te uniformeren 

omdat de verschillen soms groot zijn en moeilijk uit te leggen.  

Bovendien blijkt het bespreekbaar te zijn dat verenigingen meer taken op zich nemen 

indien dat een bezuiniging voor de gemeente zou opleveren. 

Met name het eerste punt is hierboven uitgewerkt. Het tweede punt maakt onderdeel uit 

van het raadsvoorstel Accommodatiebeleid. 

 

De digitale burgerpeiling geeft aan dat het grootste draagvlak er is voor bezuinigen 

op/verminderen van de subsidies voor cultuur (84 procent vindt dit in enige mate 

acceptabel) en het verminderen van de bijdragen voor binnensport (80 procent) en 

buitensport (77 procent). 

FINANCIEN  Financiële consequentie (in relatie tot de lopende begroting): 
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Voor de organisaties die momenteel meer dan € 500 subsidie krijgen, is op grond van de 

huidige Nota subsidiebeleid, een overgangstermijn van twee jaar van toepassing.  

Dat betekent dat in het jaar 2017 nog niet het hele bedrag kan worden bezuinigd, maar 

een bedrag van circa € 101.500. 

In 2018 kan het volledig bedrag worden bezuinigd.   

 

 

 

Datum college: 24 maart 2015 

Burgemeester en wethouders van Koggenland. 

RISICO  Punt van aandacht is dat er voor verenigingen waarop ook het huidige 

accommodatiebeleid van toepassing is, een stapeling van maatregelen komt. Immers ook 

het accommodatiebeleid is onderdeel van de kerntakendiscussie (voorstel Onderhoud 

sportaccommodaties). Maatregelen daaruit voortvloeiend hebben ook nadrukkelijk effect 

op de verenigingen.  


